
Antsla Vallavolikogu istungi

P R O T O K O L L

Antslas 26. veebruar 2019 nr 2

Algus kell 15.00, lõpp kell 19.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Merike Prätz
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 16 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).

Kutsutud: OÜ Alkranel veemajanduse projektijuht Kristjan Karabelnik, AS Võru Vesi juhataja Juri
Gotmans, AS Võru Vesi projektijuht Marko Tolga,Kuldre Kooli direktor Andrus Kompus, Lusti 
Lasteaia direktor Jüri Kiidron, vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, 
majandusnõunik Rain Ruusa, vallasekretär Kersti Käis, pearaamatupidaja Eve Sikk, maa- ja 
planeeringute spetsialist Ester Hommik, sotsiaalnõunik Agnes Kirsbaum, kantselei peaspetsialist 
Tiina Vares ja arenguspetsialist Kalev Joab.   

Päevakorra muutmiseks, täiendamiseks ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele volikogu liikmetele saadetud 17. punktilise päevakorra.
Päevakorra poolt hääletas 15 kohal olnud volikogu liiget. 

15.30 lahkus volikogu liige Veiko Haugas ja 15.40 saabus Üllar Salumets. 

Päevakord:

1. Ülevaade Sotsiaaltranspordi korraldamisest Põlva vallas
Ettekandja: Helen Metsma, Põlva vallavalitsuse sotsiaalosakonna juhataja
Kaasettekandja: Agnes Kirsbaum, sotsiaalnõunik

2. Antsla valla ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni arendamise kava 2019-2030.a
http://alkranel.ee/andmed/Antsla_YVKA_200219.zip 
Ettekandja: Kristjan Karabelnik, OÜ Alkranel veemajanduse projektijuht
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

3. Antsla valla 2019. a eelarve vastuvõtmine II lugemine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

4. Antsla Vallavolikogu 18.12.2018. a määruse nr 33 "Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord" 
muutmine
Ettekandja: Agnes Kirsbaum, sotsiaalnõunik
Kaasettekandja: Lea Jõevere, sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees

http://alkranel.ee/andmed/Antsla_YVKA_200219.zip


5. Lusti Lasteaia põhimäärus
Ettekandja: Jüri Kiidron, Lusti Lasteaia direktor
Kaasettekandja: Kersti Käis, vallasekretär
Kaasettekandja: Riho Roon, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

6. Kuldre Kooli põhimäärus
Ettekandja: Andrus Kompus, Kuldre Kooli direktor
Kaasettekandja: Kersti Käis, vallasekretär
Kaasettekandja: Riho Roon, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

7. Maratinurga maaüksuse munitsipaalomandisse taotlemine
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist 
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

8. Projektitoetuse eraldamine
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

9. Antsla valla lasteaedades õppevahendite kulu maksumuse määra kehtestamine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

10. Vallavara võõrandamine otsustuskorras
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

11. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017.a määruse nr 1 „Antsla vallavalitsuse palgajuhend“ muutmine
Ettekandja: Tiina Vares, kantselei peaspetsialist
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

12. Antsla Vallavolikogu 29.01.2019. a määruse nr 2 „Antsla Vallavalitsuse hallatavate asutuste 
töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise aluste kehtestamine” muutmine
Ettekandja: Tiina Vares, kantselei peaspetsialist

13. Antsla Vallavolikogu ja Antsla Vallavalitsuse liikmete ning vallavanema teenistuslähetusse 
saatmise kord
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär

14. 2020. aasta eelarvesse kaasava eelarve suuruse määramine
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

15. Volikogu aseesimehe valimised
Ettekandja: Merike Prätz, volikogu esimees

16. Rahvastikutaaste komisjoni moodustamisest
Ettekandja: Merike Prätz, volikogu esimees

17. Informatsioon



1. Ülevaade Sotsiaaltranspordi korraldamisest Põlva vallas

Agnes Kirsbaum: Helen Metsma annab ülevaate sotsiaaltranspordi korraldamisest Põlva vallas ja 
tutvustab juba toimivat süsteemi. Põlva vald on otsustanud osaleda projektis, mida korraldab 
Kagu-Ühistranspordikeskus. Omavalitsuse osalus projektis on 15%.
Ülevaate andis Põlva valla sotsiaalosakonna juhataja Helen Metsma.
Sotsiaaltranspordi teenust peab osutama neile inimestele, kes oma erivajadusest tulenevalt ei saa 
kasutada ühistransporti või isiklikku sõiduautot. Teenus on vajalik selleks, et inimesed pääseksid 
avalikule teenusele - kooli, tööle, arsti juurde, vallavalitsusse, dokumente ajama jne. 
Inimene peab vallavalitsuse sotsiaaltöötajale teatama, vähemalt 5 tööpäeva ette, mis kuupäeval tal 
transporti tarvis on. Sotsiaaltöötaja vaatab andmeregistrist järele, kas see inimene on õigustatud 
teenust saama ja kui on, siis edastatakse teenuse tellimus teenuse pakkujale. 
Sotsiaaltranspordiks on meil aastas ette nähtud 45 000 eurot (see raha on võetud 
sotsiaalhoolekande eelarvest), 2018. aastal kulus sellest sotsiaaltranspordiks 27 100 eurot. Inimese 
omaosalus on 0,20 senti kilomeeter. Omaosaluse maksab klient teenuse osutajale. Uue hanke 
kohaselt saab omaosalus olema 0,77 senti kilomeeter.
Ühistranspordikeskusi, kes on liitumas projektiga, on kolm - Saaremaa-, Pärnu- ja Kagu 
Ühistranspordikeskus. Projektiraha nendele ühistranspordikeskustele on kaheks aastaks kokku 5 
miljonit eurot.  

Agnes Kirsbaum: ÜTK projektiga liitumine võimaldaks parandada sotsiaaltranspordi teenuse 
kvaliteeti. Hetkel osutatakse kõik transpordiga seonduvad teenused koduhooldus teenuse alt. 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

2. Antsla valla ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni arendamise kava 2019-2030

Ettekandega esines OÜ Alkranel veemajanduse projektijuht Kristjan Karabelnik ja tutvustas Antsla
valla ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2019-2030 (antud protokolli 
lisana).

15.30 lahkus volikogu liige Veiko Haugas ja 15.40 saabus Üllar Salumets.

Kaasettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp. 
Antsla valla ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2019-2030 on põhjalik. 
KIK-i toetus on meil kuni 2025. aastani, millises tempos me liigume, on meie enda otsustada. 

Kaasettekandega esines arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees Jarek Jõela. Komisjoni liikmed 
kuulasid tutvustuse ära, tegid mõned ettepanekud, mis on viidud ÜVKA kavasse sisse ja volikogu 
liikmetele saadeti kava, kus olid juba parandus või täiendusettepanekud sees. 
Komisjoni liikmed kiitsid ÜVKA kava heaks ja tegid ettepaneku, esitada ÜVKA kava volikogule 
kinnitamiseks. 

Aivo Värton: Tuletõrje veevõtu kohad on kavas ära toodud, aga lühiajalistes investeeringute 
tegevuskavas ei ole neid sees, miks?
Kristjan Karabelnik: Igas asulas me leidsime toimiva veevõtu koha. Pikaajalise investeeringuga on
tegemist sellepärast, et lähema nelja aasta jooksul ei ole näha ühtegi toetusmeedet, kust oleks 
võimalik taotleda vahendeid. 100%-line omafinantseering on päris suur.

Aivo Värton: Kes andis kava koostamiseks sisendi?



Kristjan Karabelnik: Investeeringu vajadused arutati läbi ja valiti välja prioriteetsemad 
investeeringud. Sisendi andsid AS Võru Vesi ja abivallavanem. Lähtuti vajadustest ja võimalustest.
Marko Tolga: Kõigepealt pandi objektid paika ja siis objektide maksumused ning siis lähtuti 
võimalustest. Arvestama peab,et väikepuhastite ja seadmete eluiga on 15 aastat ja torustike eluiga 
40-50 aastat, peale seda võib juhtuda, et veekvaliteet halveneb ning tihenevad veetorustiku avariid 
või kanalisatsioonitorustiku purunemised, mida me ei saa oodata.  
Arengukava koostamisel on arvesse võetud kõiki tehnilisi nüansse. 

Raivo Vallner: Miks ÜVKA arengukava ei käsitle teisi valla piirkondi (hajaasustust)?
Kristjan Karabelnik: Me teeme seda tööd, mida meilt on palutud. Kuna ÜVKA kava on seaduse 
järgi defineeritud ja Antsla vallas on ÜVKA alad määratud (tiheasustusalad), siis hajaasustusega 
tegelevad teised meetmed. 
Juri Gotmans: Maapiirkondade kohta koostatakse valdkondlik kava, seda on võimalik lülitada 
arengukava hulka ja käsitleda valla arengukavas. Rohkem võimalusi ei ole.

Küsimusi esitasid Evelyn Tõniste, Airi Hallik-Konnula, Kalle Nurk ja Aivo Värton. 
Küsimustele vastasid Kristjan Karabelnik, Marko Tolga, Juri Gotmans ja Kurmet Müürsepp.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni 
arendamise kava 2019-2030”.
Ettepaneku poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 2 volikogu 
liiget. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla ühisveevärgi- ja kanalisatsiooni arendamise 
kava 2019-2030” määrusena nr 4.

3. Antsla valla 2019. a eelarve vastuvõtmine II lugemine

Ettekandega pearaamatupidaja Eve Sikk.
Antsla valla 2019. aasta eelarve kogumaht on 9 681 523 eurot. 

- Pearaamatupidaja tutvustas I ja II lugemise vahelisel ajal vallavalitsuse poolt tehtud 
sihtotstarbeliste kulude ja tulude muudatusi.  

Kaasettekandega esines Aivo Värton eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees. Komisjoni 
koosolekul arutati Antsla valla 2019. aasta eelarvet ja tehtud muudatusettepanekuid. 
Komisjoni liikmetes vallavalitsuse poolt tehtud muudatusettepanek erimeelsusi ei tekitanud.  

Kulud
Suurendatud  TA 07210 Perearstikeskus kululiik 155 50 000 eurot
Suurendatud TA 04510.01 Vallateed kululiik 155 40 000 eurot
Vähendatud TA 06400 Tänavavalgustus kululiik 155 40 000 eurot
Vähendatud TA 09510.02 Huviharidus ja tegevus kululiik 55 15 072 eurot
Tulud
Vähendatud  tululiik 35201 Toetusfond 15 072 eurot
Suurendatud tululiik 3220.13 Kuldre lasteaia õppemaks       125 eurot
Suurendatud tululiik 3220.14 Kuldre lasteaia toiduraha     7 650 eurot

- Volikogu esimees pani hääletusele Antsla Vallavalitsuse poolt tehtud muudatusettepanekud 
Antsla valla 2019. aasta eelarve projekti kohta:



Ettepaneku poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 4 volikogu 
liiget.

- Pearaamatupidaja tutvustas Raivo Vallneri poolt tehtud muudatusettepanekut:

Vähendada tegevusala 06 300 kululiik 1511 „Põhivara soetamine ja renoveerimine“, Aktsiate 
soetus Võru Vesi summas 70 000 eurot ja suurendades 70 000 euro võrra tegevusala 091101 
kululiik 155 „Põhivara soetamine ja renoveerimine“, Lusti lasteaed –B korpuse katuse 
renoveerimine ja B-korpuse renoveerimis -ja elektriprojekti koostamine ning ekspertiis. 

Eve Sikk: Ettepanekut arutati vallavalitsuse istungil, vallavalitsuse liikmed ei kiitnud ettepanekut 
heaks. 

Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjonis arutati ettepanekut, aga komisjoni liikmetel puudus 
informatsioon, mis otstarbeks ruumid Lusti Lasteaia B korpusesse planeeritakse ehitada. 
Komisjoni liikmed ei toetanud ettepanekut.

Avo Kirsbaum: Seda hoonet on projekteeritud erinevateks tegevusteks. Ära on projekteeritud 
soojustus, katus, hoonet on projekteeritud korteriteks. Kõik projektid on olemas ja seisavad 
„riiulis”, ükski nendest käiku läinud ei ole. Siiani ei ole päris head ideed, mida hakata peale 
1200m² pinnaga. 
Teen ettepaneku moodustada töörühm, kus saaksime arutada/korraldada ideetalgud, mis otstarbeks
selle hoone ruumid kujundada. 

Volikogu esimees pani hääletusele Raivo Vallneri poolt tehtud muudatusettepaneku Antsla valla 
2019. aasta eelarve projekti kohta.
Poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 6 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 3 volikogu liiget.
Muudatusettepanekut ei toetatud.

Margus Klaar: Loodan, et vallavalitsus suudab töögrupi moodustada ja välja selgitada enne 
järgmise aasta eelarve koostamist, mida me sinna majja tahame. Võtan oma muudatusettepaneku 
tagasi.

-Pearaamatupidaja tutvustas Lehar Neve poolt tehtud muudatusettepanekut:

Suurendada:
Tegevusala 06100, kululiik 155, Elamumajanduse arendamine 300 000 eurot;
Suurendada:
Tegevusala 2585, laenude võtmine      300 000 eurot.

Eve Sikk: Selgitust, mida selle Elamumajanduse arendamise all mõeldakse, ei ole. Ettepanekut 
arutati vallavalitsuse istungil, vallavalitsuse liikmed ei kiitnud ettepanekut heaks.  

Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjonis arutati ettepanekut, aga komisjoni liikmed ei 
pooldanud laenu võtmist. 

Volikogu esimees pani hääletusele Lehar Neve poolt tehtud muudatusettepaneku Antsla valla 
2019. aasta eelarve projekti kohta.
Poolt hääletas 1 volikogu liige, vastu 12 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 2 volikogu liiget.
Muudatusettepanekut ei toetatud.



Raivo Vallner: Põhivara ja aktsiate soetus all on Linda rahvamaja saali 
renoveerimisprojekt, summas 34 780 eurot. Projekt pidi valmima 1. septembriks 2018. a.
 Ma ei ole nõus, et ühe saali projektiks (ekspertiisi jaoks) eraldame peaaegu 35 000 eurot, kui meil 
ei ole raha. Vallavalitsus võiks sellised asjad kriitilise pilguga üle vaadata ja eelarvest välja võtta, 
et kulusid kokku hoida. 
Eve Sikk: Eelarve on koostatud lepinguid aluseks võttes ja vajaduspõhiselt. Kui lepinguid 
muudetakse, muudetakse ka eelarves numbreid. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2019. a eelarve”.
Ettepaneku poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 3 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 2 volikogu 
liiget. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2019.a eelarve” määrusena nr 5.

4.  Antsla Vallavolikogu 18.12.2018. a määruse nr 33 "Sotsiaalhoolekandelise abi andmise 
kord" muutmine

Ettekandega esines sotsiaalnõunik Agnes Kirsbaum. 
Antsla Vallavolikogu 18.12.2018. a määruse nr 33 "Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord" 
muutmise tingis määruse täiendamine ja teksti sõnastuse korrigeerimine. 
Määruse eelnõu on sõnastuse osas muudetud ja täiendatud ulatuses, kus sotsiaalametnikul tekiks 
õigus toetuse määramiseks koostada haldusakt ilma vallavalitsuse korralduseta. Toetusi korraldav 
ametnik küsib taotlejalt kõik asjasse puutuvad dokumendid, mida tänasel päeval vallavalitsus 
topelt enam üle ei kontrolli. Samuti on toetuste piirmäärad sotsiaalhoolekandelise abi andmise 
korras selgelt ja üheselt kehtestatud. Määruses on reguleeritud, missugused sissetulekute ning 
väljaminekute piirmäärad erinevate ühekordsete toetuste maksmisel ja hüvitiste eraldamisel on 
kehtestatud. Antud muudatused on kajastatud määruse punktides 1, 2 ja 3 mis reguleerivad hüvitise
andmise ning sellest keeldumise tingimusi; punktis 5, mis reguleerib ravikulude toetuse maksmist; 
punktis 6, mis reguleerib koolitarvete jms soetamise toetust; punktis 7, mis reguleerib toitlustuse 
toetust haridusasutustes; punktis 9, mis reguleerib küttepuude hüvitamist, punktis 10, mis 
reguleerib puudega lapse perele toetuste maksmist ning punktis 11, mis reguleerib vältimatu abi 
andmist Antsla vallas.
Punktis 8 muudame sotsiaalhoolekandelise abi andmise korra paragrahvi 115 lõiget 1, kus sai 
parandatud sõnastust, et „toimetulekuraskustesse sattunud isik” sõnastus asendada sõnastusega 
„toimetulekuraskustesse sattunud leibkond”.
Punkti 4 sisuks on sotsiaalhoolekandelise abi andmise korra paragrahv 104, mis reguleerib 
matusetoetuse maksmist Antsla vallas. Antud paragrahvi muutmise tingis Vabariigi Valitsuse 
06.02.2015 määruse „Riigieelarve seaduses kohaliku omavalitsuse üksusele määratud toetusfondi 
vahendite jaotamise ja kasutamise tingimused ja kord” muudatus, mis puudutab riigi poolt 
kohalikele omavalitsustele matusetoetuse maksmiseks eraldatud toetuse kasutamist. 
Seadusemuudatuse tulemusena jäid osad isikud registriandmeteta ning kohaliku omavalitsuse 
määrus tuleb seetõttu seadusega kooskõlla viia.
Käesoleva määruse eelnõu on arutatud 14.02.19 vallavolikogu sotsiaalkomisjoni koosolekul ja 
vallavalitsuse 05.02.19, 14.02.19 ning 20.02 istungil.

Kaasettekandja Lea Jõevere: Sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosolekul arutati määruse eelnõud. 
Komisjoni liikmed kiitsid määruse eelnõu heaks, üks komisjoni liige oli vastu. Sotsiaal- ja 
tervishoiukomisjon kutsub üles määruse eelnõud toetama. 

Määrust muutvaid ettepanekuid ei tehtud. 



Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 18.12.2018. a määruse 
nr 33 "Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord" muutmine”.
Ettepaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige, erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 18.12.2018. a määruse nr 33 
"Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord" muutmine” määrusena nr 6.

5. Lusti Lasteaia põhimäärus

Ettekandega esines Lusti Lasteaia direktor Jüri Kiidron. 
Sügisel tehti ettepanek, üle vaadata aastal 2010 kinnitatud põhimäärus. Vaatasime juhtkonnaga 
põhimääruse üle ja tegime mõned uuendused ning muutsime põhimääruse kompaktsemaks. 
Jüri Kiidron tutvustas tehtud muudatusi. 

Kaasettekandja Riho Roon: Haridus- ja kultuurikomisjon tutvus Lusti Lasteaia põhimäärusega. 
Parandus ega muudatusettepanekuid komisjoni liikmed ei teinud. Komisjoni liikmete ettepanek 
oli, esitada määruse eelnõu volikogule kinnitamiseks. 

Toimus arutelu.

Määrust muutvaid ettepanekuid ei tehtud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Lusti Lasteaia põhimäärus”.
Ettepaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu ja erapooletuid ei olnud, 1 volikogu liige ei 
võtnud hääletamisest osa.   

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Lusti Lasteaia põhimäärus” määrusena nr 7.

17.00 - 17.10 VAHEAEG

6. Kuldre Kooli põhimäärus

Ettekandega esines Kuldre Kooli direktor Andrus Kompus.
Kuldre Kooli põhimääruse muutmise vajaduse tingis eelkõige haldusreform, kus Urvaste vallaga 
seotud institutsioonid on asendatud Antsla vallaga ja kuna Kuldre Koolis mindi kaks aastat tagasi 
üle trimestri süsteemile, siis on ka see muudatus põhimäärusesse sisse viidud. Kolmas muudatus 
puudutab laseaeda minevate laste vanusepiiri. 

Kaasettekandja Riho Roon: Haridus- ja kultuurikomisjon tutvus Kuldre Kooli põhikool-lasteaia 
põhimäärusega. Komisjoni liikmed tegid ettepaneku parandada põhimääruse § 2 lõike 1 sõnastust. 
Parandusettepanek on kooskõlastatud kooliga ja põhimäärusesse sisse viidud.
Komisjoni liikmed kiitsid Kuldre põhikool-lasteaia põhimääruse heaks. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Kuldre Kooli põhimäärus”.
Ettepaneku poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu ja erapooletuid ei olnud, 3 volikogu liiget ei 
osalenud hääletamisel.   

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Kuldre Kooli põhimäärus” määrusena nr 8.



7. Maratinurga maaüksuse munitsipaalomandisse taotlemine

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, esitada taotlus riigivara valitsejale, s.o 
Keskkonnaministeeriumile, Antsla vallas Taberlaane külas, Maratinurga (AT0803131384) maa-ala,
sihtotstarbega tootmismaa, pindalaga 11,10 ha, andmiseks Antsla valla omandisse 
ettevõtluskeskkonna arendamiseks.
Antsla valla üldplaneeringuga on kavandatud Antsla linna ja Kobela aleviku vahelisele alale 
(Maratinurga maaüksus) Taberlaane külas tootmisala laiendamine. Teede võrk on heas seisus, 
samuti on lähiümbruses, sh Kobela alevikus ja Antsla linnas piisavalt vaba tööjõudu, seega on 
eeldused tootmise laiendamiseks head.  Kobela tööstusala arendamisel oli näha vajadus uute 
tootmisalade järele kohalike ettevõtjate hulgas. Kui maa on munitsipaalomandis, siis on kohalikul 
omavalitsusel paremad võimalused tootmismaa vajaduste hindamiseks ja läbi hoonestusõiguse 
seadmise tootmishoonete püstitamise võimaldamiseks.

Kaasettekandja Aivo Värton: Üks vähestest punktist, mida eelarve- ja majanduskomisjon toetas 
üksmeelselt. 

Toimus arutelu.

Lehar Neve: Teen ettepaneku, sõnastada lause „Teede võrk on heas seisus, samuti on 
lähiümbruses, sh Kobela alevikus ja Antsla linnas piisavalt vaba tööjõudu, seega on eeldused 
tootmise laiendamiseks head” järgmiselt „Teede võrk on heas seisus, seega on eeldused tootmise 
laiendamiseks head”.
Volikogu esimees pani ettepaneku hääletusele. 
Poolt hääletas 8 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 3 volikogu liiget.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Maratinurga maaüksuse munitsipaalomandisse 
taotlemine”.
Ettepaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Maratinurga maaüksuse munitsipaalomandisse taotlemine” 
otsusena nr 11.

8. Projektitoetuse eraldamine

Üllar Salumets taandas ennast küsimuse arutamisest ja otsustamisest ning lahkus ruumist. 
Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab. 
EELK Urvaste Püha Urbanuse Kogudus esitas 2018. aasta septembris Muinsuskaitseametile 
taotluse projekti „Urvaste kiriku katuse, katusekonstruktsioonide ja lae remont III etapp 
(lõunalööv)” rahastamiseks 67 000 euro ulatuses. Käesoleva aasta veebruarikuu alguses tuli 
Muinsuskaitseametilt positiivne otsus, et taotletav summa eraldatakse.  
Kaks etappi on juba ellu viidud. Peale kolmandat etappi saab Urvaste kiriku katus täisulatuses 
renoveeritud. 
EELK Urvaste Püha Urbanuse Kogudus on esitanud Antsla vallale vastavalt meie kehtivale korrale
taotluse kaasfinantseerimiseks 6 390 euro ulatuses. Eeltoodust tulenevalt on koostatud otsuse 
eelnõu.

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud. Komisjoni 
liikmed leidsid, et otsuse eelnõud tuleb toetada. 



Riho Roon: Eelnevatel aastatel küsis Urvaste kogudus toetust kõikidelt kihelkonna valdadelt - 
Urvaste vallalt, Antsla vallalt ja Sõperpalu vallalt. Kas käesoleva projekti rahastamiseks küsiti 
toetust Võru vallalt?

Lea Jõevere: Projektitoetuse taotluse punktis 5.4 on öeldud, et projekti toetavad Võru vald ja 
annetajad.

Toimus arutelu.

Raivo Vallner tegi ettepaneku, jätta otsuse eelnõu sõnastusest välja EELK Urvaste Püha Urbanuse 
Koguduse arveldusarve number, mis ei ole oluline.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Projektitoetuse eraldamine”.
Ettepaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.    

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Projektitoetuse eraldamine” otsusena nr 12.

9. Antsla valla lasteaedades õppevahendite kulu maksumuse määra kehtestamine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
Antsla Vallavalitsuse poolt on ette valmistatud määruse eelnõu „Antsla valla lasteaedades 
õppevahendite kulu maksumuse määra kehtestamine”.
Määrusega kehtestatakse  lastevanemate poolt tasutava õppemaksu määra maksumuseks 5 eurot
kuus ühe lapse kohta, arvestusperioodiga 11 kuud. 
Määrusega  kehtestamine on tingitud vajadusest kehtestada  Antsla valla haldusterritooriumit 
hõlmav ühtne regulatsioon.

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas määruse eelnõud. Komisjoni 
liikmed otsustasid toetada.

Toimus arutelu. 

Määrust muutvaid ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla lasteaedades õppevahendite kulu 
maksumuse määra kehtestamine”.
Ettepaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige.    

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla lasteaedades õppevahendite kulu maksumuse 
määra kehtestamine” määrusena nr 9.

10. Vallavara võõrandamine otsustuskorras

Raivo Vallner taandas ennast küsimuse arutamisest ja otsustamisest ning lahkus ruumist.
Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Antsla vallale kuulub Rimmi külas asuv kinnistusraamatu registriosa nr 9401750 Valneri tee, 
katastritunnus 14301:001:0365, sihtotstarbega transpordimaa 100%, pindalaga 784 m². Vallale 
kuuluv teeosa pikkus on ca 130 m. Nimetatud tee teenindab ühte majapidamist, samuti tagab 
nimetatud tee lisajuurdepääsu kahele maaüksusele. Majapidamise omanik on esitanud 26.1.2018.a 
avalduse ülalnimetatud katastriüksuse ostmiseks. 



Antsla Vallavalitsus on seisukohal, et. Antsla vald ei vaja nimetatud teed avaliku võimu 
teostamiseks ja teeb ettepaneku müüa Valneri katastriüksus .......... hinnaga 235,20 eurot 
otsustuskorras ................., kui majapidamise omanikule, mida Valneri tee teenindab.

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas tuliselt otsuse eelnõud. 
Komisjoni liikmete jaoks oli põhiprobleem selles, et ostjal ei piirne selle teega ühtegi maad. Tee 
viib tema kinnistu lähedusse. Ja kas seda teed saavad hiljem kasutada teised isikud ja see inimene, 
kelle maadega tee piirneb. Komisjonis viidi läbi hääletus ja komisjon napi häälteenamusega 
otsustas toetada. 

Toimus arutelu. 

Kalle Nurk: Kas vallas on välja töötatud kord, kuidas teemaad erastatakse? 
Rain Ruusa: Selline kord on väljatöötamata. Maanteeamet teeb praegu teede inventuuri, et välja 
selgitada teed, mis ei teeninda vähemalt kolme majapidamist. Need teed arvatakse riigi poolt 
rahastatavate teede nimekirjast maha, teed jäävad munitsipaalomandisse ja neid teid peavad 
hooldama omavalitsused.
Kalle Nurk: Ühtne kord tuleks välja töötada. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine otsustuskorras”.
Ettepaneku poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu 5 volikogu liiget, erapooletuks jäi 2 volikogu 
liiget.     

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine otsustuskorras” otsusena nr 13.

11. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a määruse nr 1 „Antsla vallavalitsuse palgajuhend“ 
muutmine

Ettekandega esines kantselei peaspetsialist Tiina Vares ja tutvustas määruse muudatusettepanekuid.

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas määruse eelnõud ja komisjoni 
liikmed toetasid määruse eelnõu esitamist volikogule. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a määruse 
nr 1 „Antsla vallavalitsuse palgajuhend“ muutmine”.
Ettepaneku poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.      

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a määruse nr 1 „Antsla 
vallavalitsuse palgajuhend“ muutmine” määrusena nr 10.

18.00 lahkusid volikogu istungilt Kaia Pruuli ja Kalle Nurk

12. Antsla Vallavolikogu 29.01.2019. a määruse nr 2 „Antsla Vallavalitsuse hallatavate 
asutuste töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise aluste kehtestamine” muutmine

Ettekandega esines kantselei peaspetsialist Tiina Vares ja tutvustas määruse muudatusettepanekuid.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.



Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 29.01.2019. a määruse 
nr 2 „Antsla Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise
aluste kehtestamine” muutmine”.
Ettepaneku poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.      

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 29.01.2019. a määruse nr 2 „Antsla 
Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise aluste 
kehtestamine” muutmine” määrusena nr 11.

13. Antsla Vallavolikogu ja Antsla Vallavalitsuse liikmete ning vallavanema 
teenistuslähetusse saatmise kord

Ettekandega esines vallasekretär Kersti Käis. 
Eelmisel volikogu istungil oli see eelnõu päevakorras, arutelu käigus tehti ettepanek lisada 
määruse eelnõule Lisa - kokkuvõtte lähetuse tulemustest. 
Tänase määruse eelnõule on lisatud Lisa 1, Lähetustaotlus ja Lisa 2, Kokkuvõte välislähetuse 
tulemustest.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu ja Antsla Vallavalitsuse 
liikmete ning vallavanema teenistuslähetusse saatmise kord”.
Ettepaneku poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.      

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu ja Antsla Vallavalitsuse liikmete ning
vallavanema teenistuslähetusse saatmise kord” määrusena nr 12.

14. 2020. aasta eelarvesse kaasava eelarve suuruse määramine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab. 
Eelmise aasta juuni kuus sai volikogu poolt kehtestatud kaasava eelarve menetlemise kord, mille 
alusel hakkame menetlema 2020. aasta kaasavat eelarvet. 
1. märtsil saab hakata esitama ettepanekuid, milliseid tegevusi hakatakse kaasava eelarve 
vahenditest ellu viima 2020. aastal.
Kaasava eelarve menetlemise kord, ei sätesta ära, kui suur peab olema kaasava eelarve maht. 
Arutelu toimus ka eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul, kus tehti ettepanek, määrata kaasava
eelarve mahuks 2020. aastal 15 000 eurot.

Raivo Vallner, Lehar Neve: Ettepanek määrata kaasava eelarve mahuks 25 000 eurot.
Volikogu esimees pani ettepaneku hääletusele.
Poolt hääletas 2 volikogu liiget, vastu 7 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 3 volikogu liiget. 

Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku, kinnitada 2020. aasta kaasava eelarve mahuks 
15 000 eurot.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Protokolliline OTSUS: Kaasava eelarve maht 2020. aastal on 15 000 eurot.



5. Volikogu aseesimehe valimised

Merike Prätz: Antsla valla põhimääruse § 12 lõige 1 sätestab, et vallavolikogu aseesimees 
valitakse vallavolikogu liikmete seast salajase hääletamise teel vallavolikogu koosseisu 
häälteenamusega. Sama paragrahvi lõige 2 sätestab, et aseesimehe valimised korraldab 
vallavolikogu häältelugemiskomisjon. 

Palun esitage kirjalikult volikogu aseesimehe kandidaadid.

Lea Jõevere: Esitan volikogu aseesimehe kandidaadiks Margus Klaar`i.
Lehar Neve:  Esitan volikogu aseesimehe kandidaadiks Lehar Neve. 
Kandidaadid olid nõus kandideerima.

Volikogu esimees tegi ettepaneku nimekiri sulgeda.
Ettepaneku poolt hääletas 13 volikogu liiget. 

Merike Prätz: Kuna Häältelugemiskomisjonist on kohal ainult Üllar Salumets, siis palun esitage 
häältelugemiskomisjoni liikme kandidaadid.

Üllar Salumets: Ettepanek Evelyn Tõniste ja Raivo Vallner.
Evelyn Tõniste ja Raivo Vallner olid nõus. Hääletamist ei nõutud.

18.15-18.20 VAHEAEG

Häältelugemiskomisjon (koosseisus Üllar Salumets, Evelyn Tõniste, Raivo Vallner) asus 
hääletussedeleid ette valmistama. 

Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets tutvustas hääletamise korda. 

Toimus hääletamine.

Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli nr 
18 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus volikogu aseesimeheks valituks 
Margus Klaar, kes sai vallavolikogu koosseisu poolthäälte enamuse (Margus Klaar 10 häält ja 
Lehar Neve 3 häält).

Merike Prätz: Võttes aluseks Häältelugemiskomisjoni protokolli nr 18 on otsus „Volikogu 
aseesimehe valimised” vastu võetud otsusena nr 14. Isikuvalimisi üle ei hääletata.

16. Rahvastikutaaste komisjoni moodustamisest

Merike Prätz: Antsla valla poole on korduvalt pöördunud Riigikogu Eesti rahvastiku toetusrühma 
konsultant Jaak Uibu, ettepanekuga moodustada rahvastikutaaste komisjon. 
Volikogu esimees tutvustas pöördumises toodud põhjuseid ja vajadust komisjoni moodustamiseks. 
Arutasime küsimust Antsla Vallavolikogu sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosolekul, 14. 
veebruaril, komisjoni liikmed olid arvamusel, et teema on Eesti seisukohalt väga oluline, aga 
eraldi komisjoni me ei moodusta.
Rahvastikutaaste seisukohalt on kohalikul omavalitsusel kõige rohkem võimalik ära teha hea 
elukeskkonna kujundamisel, et siin piirkonnas püsivad lasteaiad ja koolid, on hea võimalus saada 
esmatasandi teenuseid, sisustada oma vaba aega jm. 



Protokolliline OTSUS: Rahvastikutaastega on vaja tegeleda, aga me tegeleme sellega erinevates 
volikogu komisjonides ja juhtivkomisjoniks jääb sotsiaal- ja tervishoiukomisjon.
Volikogu liikmed toetasid otsust 13 poolthäälega. 

17. Informatsioon

17.1 Evelyn Tõniste: Antsla Vallavalitsusele on 18. veebruaril saadetud järelpärimine Antsla 
Gümnaasiumi hoolekogu poolt, kus on palutud kõikidele küsimustele vastata järgmisel volikogu 
istungil (täna). Kuna seda päevakorras ei olnud, kas keegi tahaks seda tutvustada või ma räägin ise,
millised need järelepärimised on?
Merike Prätz: Volikogule ei ole materjale esitatud. 
Evelyn Tõniste luges küsimused ette. Küsimused olid seotud Antsla Gümnaasiumi C-korpuse 
renoveerimisega. 

17.2 Evelyn Tõniste: 27. veebruaril toimub koosolek Kasumetsa terviseraja juures. RMK tuleb 
rääkima raiest, mida planeeritakse terviseraja lähedal. Palun volikogu liikmetel osaleda.

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Merike Prätz Helle Savi
volikogu esimees protokollija


